
      Z A P I S N I K 

 

sa 5. sjednice OPĆINSKOG VIJEĆA OPĆINE LASTOVO, odrţane dana 09. listopada  2013. 

godine,  s poĉetkom u  9.00  sati u uredu općinskog naĉelnika. 

 

 

NAZOĈNI vijećnici: Ljubo Jurica, Anita Janĉić Lešić, Tonĉi Grgurević, Annette Mufić Trojković,  

Tonći Šarić,  Ivana Ivelja i Stjepan Jurica. 

 

NISU NAZOĈNI:  Ivan Ĉuĉević,  Ivan Ivelja. 

 

 

OSTALI NAZOĈNI: Leo Katić - naĉelnik, Marĉelino Simić - zamjenik naĉelnika,  Meri Moraĉa – 

proĉelnica JUO, Iva Frlan – direktorica Turistiĉke zajednice i Luka Lešić – direktor poduzeća 

„Komunalac“. 

 

Sjednica se snima diktafonom. 

 

Ljubo Jurica, predsjednik Općinskog vijeća, otvorio je sjednicu, pozdravio nazoĉne, utvrdio da je 

na sjednici nazoĉno sedam vijećnika i da Vijeće moţe pravovaljano odluĉivati, pa je predloţio 

slijedeći 

 

D N E V N I   R E D: 

 

1. Ovjera zapisnika sa 2. i 4. sjednice OVL,  

2. UreĊenje i odrţavanje javnih površina,  

3. Komunalni red,  

4. Procjena ugroţenosti od poţara –suglasnost od MUP-a,  

5. Vijećniĉka pitanja.  

 

Ovako predloţeni dnevni red jednoglasno je prihvaćen. 

 

RAD PO PREDLOŽENOM DNEVNOM REDU 

 

TOČKA 1. OVJERA ZAPISNIKA SA 2. I 4. SJEDNICE OPĆINSKOG VIJEĆA 

 

LJUBO JURICA: U materijalima ste dobili zapisnike, imate li primjedbi? 

 

Nakon obavljenog glasovanja predsjednik je utvrdio da su zapisnici sa 2. i 4. sjednice Općinskog 

vijeća jednoglasno   p r i h v a će n i. 

 

 

TOČKA 2. UREĐENJE I ODRŽAVANJE JAVNIH POVRŠINA 

 

LJUBO JURICA:  Što se tiĉe Odluke o davanju javne površine na privremeno korištenje ima dosta 

detalja koji su po meni bitni. Imamo mjesto Lastovo ĉl. 6. toĉ. 1, Pjevor – betonski plato, istoĉno 

od poslovno stambene zgrade pod toĉ. 1.,8. i 10., toĉ. 1. je za postavljanje kioska za prodaju 

novina, duhanskih preraĊevina, suvenira, turistiĉkih potrepština, knjiga, voća i povrća, cvijeća i sl. 

Pod 8. je za svojeruĉnu izradu i prodaju umjetniĉkih slika, rukotvorina i toĉ. 10. je za prodaju 

suvenira, poljoprivrednih proizvoda, ribe na tom ureĊenom prodajnom mjestu.  

Ja ovo ne govorim iz glave, ja sam se ovome doslovno posvetio, priĉao sam s ljudima i oni se  

slaţu da se tu stavi toĉ. 4. za parkiranje vozila kojim se neposredno obavljaju jednostavne 

ugostiteljske usluge, ambulantno prodaja knjiga, odjevnih predmeta, posteljine, biţuterije. Ono što 
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se dogaĊa ispred Studenca ono izgleda kao ruglo, kao cigansko selo i ljudi su predloţili da se to 

stavi izmeĊu dvije lipe, tamo su stolovi, neka se promijeni organizacija, neka se napravi mali trg. 

Ondje se parkiraju taxi vozila koja su tamo nacrtana, nije odluĉeno da ono moţe biti tako. Na 

Pjevoru ne postoji nikakav red, moramo se malo oko toga dogovoriti. Znaĉi tamo taxi mora stati, 

imamo ĉetiri taxija na Lastovu, ima jedan parking, znaĉi nemaju svi ista prava, tko prvi doĊe 

njegov je parking. Imamo ikseve ispred zgrada, ljudi se tamo parkiraju, imamo ljude koji stavljaju 

svoje ureĊaje, ne znam ima li kakva odluka o tome, da li plaćaju to mjesto, znaĉi da zaustavljaju 

parking. Toĉno radi se o Ediju Baĉku. 

 

MERI MORAĈA: On to plaća. 

 

LJUBO JURICA: Ako on ima pravo platiti, imaju li svi drugi to pravo? Jer, ako je to tako, na 

Pjevoru postoji 14 što butiga, što kafića, svega i tako bi svatko mogao traţiti svoje mjesto i to bi 

postao privatni parking. Zašto se parking ne naplaćuje? To su neka pitanja, ja bih otvorio raspravu 

o tome.  Ima li prijedloga za Pjevor? Ja imam prijedlog za Pjevor da se ova prodaja stavi ispod 

lipa, isto tako prijedlog da se na Pjevoru prostor ispred samoposluge namjena pod toĉ. 3. i 4. , to 

znaĉi prodaja ambulantno i za odrţavanje koncerata, a koncerti se tamo ne odrţavaju, nego se 

stavlja bina gdje je, iz razloga da bi ugostitelji mogli bolje raditi i više prodavali i bolje 

funkcionirali. Moţda bi ispred samoposluge mogli urediti nešto bolje: da se urede klupe, da se 

angaţira neki arhitekt. Imamo ponudu ĉovjeka koji se ponudio usmeno i da bi to uĉinio besplatno, 

da nam napravi neku skicu ureĊenja prostora.  

Imamo prostor ispred trafostanice u Dovnju Luku, gdje je toĉ. 5. za prodaju stoke iz kamiona. 

Dolje ljudi ţive i mislim da je to totalna ludost, mislim da bi stoku trebalo prodavati ispred 

Zadruge. To su neke stvari vezano uz mjesto Lastovo, što vi mislite o tome? 

 

IVANA IVELJA: Mislim da je ova Odluka o komunalnom redu koliko toliko dobro napisana, 

samo se ne sprovodi. Tu su glavni nosioci Komunalac i Općina Lastovo. Mi smo na koordinaciji 

zatraţili da se po tom pitanju oĉituju ili iznesu svoje mišljenje Turistiĉka zajednica, Komunalac i 

Park prirode i da se jednostavno to poĉne sprovoditi. Tko će koliko participirati, to je sada stvar 

dogovora. 

 

MERI MORAĈA: Te su pravne osobe pozvane, Iva je došla, Park prirode se opravdao da ne moţe 

doći i ujedno predlaţu da se odrţi jedan sastanak na tu temu, kasnije kada oni budu mogli.  

 

IVANA IVELJA: Kada se poĉnu sprovoditi te odluke onda će doći na tapet ta detaljna pitanja kud 

staviti pazar, kud ovo, kud ono. A dok se ne sprovodi imamo elementarni problem. 

 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Na tragu ovoga što je Ljubo rekao, u Proraĉunu za ovu godinu 

predviĊena su sredstva za ureĊenje mjesta Pod lipe. Predlaţem da se to ima u vidu i da se pokuša 

tu nešto uĉiniti u smislu ureĊenja tog prostora, a isto tako bih zamolila ako nije moguće ove 

godine, da se slijedeće godine razmišlja o ureĊenju kontejnera. U vanjskom svijetu kontejneri ne 

stoje na cesti bilo kako, nego imaju oko sebe neke zidiće ukrašene kamenom, zelenilom da lijepo 

izgledaju i u taj se prostor stavlja kontejner i pošto je taj prostor uzak kao kontejner, ne moţe se 

bacati okolo. To bi bilo puno ljepše vidjeti za turistiĉko naselje.  

Što se tiĉe ovoga što je Ljubo rekao da moramo odrediti osobu koja treba te već ureĊene prostore 

odrţavati, navela bih da bi Općina trebala odvojiti sredstva koja će isplatiti Komunalcu za ureĊenje 

javnih površina i da se u tom kontekstu zaposli osoba koja je nadleţna samo za to i da ta osoba 

koja  bude zaposlena na tome ima smisla za ureĊenje prostora i da ima neko osnovno gledanje na 

ĉistoću prostora. Znaĉi vodi raĉuna o tome u pravom smislu. Predlaţem da malo više Općina 

razmišlja o ureĊenosti prostora i da ljudi koji se bave turizmom da se i njih dovede u red u smislu 

da se drţe komunalnog reda i onda da se ide prema ostalim graĊanima koji se takoĊer trebaju 

drţati komunalnog reda. Po tom redoslijedu bih predloţila da se ide i da se konceptualno malo 
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razmišlja o tome, a ne idemo jednog kazniti, roĊaka nećemo, pa jednog susjeda ne podnosimo pa 

ćemo ga kazniti . . . . 

 

LJUBO JURICA: Ja sam ovdje pozvao Ivu Frlan i Lukšu da doĊu iz razloga što se treba jednoga 

ĉovjeka staviti negdje, ili da se u Komunalcu prenamjeni neki ĉovjek. Ne znam moţe li se, nisam 

mjerodavan za to ili treba zaposliti drugog ĉovjeka. Po meni taj ĉovjek ne mora imati punu satnicu, 

dovoljno je i 2 sata dnevno, ali da je to 365 dana u godini. Moţe li to preko TZ-a ili Komunalca. 

 

IVANA IVELJA: Moţe li preko javnih radova? 

 

LJUBO JURICA:  TZ, Komunalac, Park prirode i Općina su ustanove koje bi se trebale brinuti o 

tome. Trebamo se pokušati dogovoriti pa da naĉelnik donese odluku. 

 

ANITA JANĈIĆ LEŠIĆ: Mislim da je sada pravo vrijeme, jer sve što planiramo raditi u ovoj 

Općini, kao i doma, moramo zaokruţiti financijsku konstrukciju i vidjeti ono što mislimo napraviti 

koliko to košta i predvidjeti za to novce i onda to odraditi. Znaĉi mi smo pred donošenjem 

proraĉuna, neke stvari koje sada ţelimo da se dogodine naprave po tom pitanju, mi bi sada trebali 

odluĉiti. Mi se moţemo već sada prilikom donošenja ove odluke dogovoriti ţelimo da se dogodine 

sredi to i to, da se vidi koliko to košta i da se prilikom proraĉuna ugradi u proraĉun. Mi smo 

svjesni da mi ne moţemo ovaj otok urediti u jednoj godini tip top, ali  . . . . 

 

IVANA IVELJA: Moţe biti pokošena trava, koji cvijet zasaĊen, to bi moralo biti konstantno.  

 

LJUBO JURICA: Kada bi danas poĉeli, za deset godina će biti rezultata. Trebamo poĉeti, to je 

najvaţnije. 

 

IVA FRLAN: Ovu godinu smo imali dosta osoba zaposlenih preko javnih radova i mislim da to 

nismo baš dobro iskoristili. Nismo bili koordinirani, jer s toliko ljudi mogao je cijeli otok biti tip 

top. Moţe se za dogodine napraviti plan koje institucije mogu ponovno zaposliti takve osobe, one 

se mogu uzeti na najviše 6 mjeseci i rasporediti se tako da svaka institucija uzme u drugo vrijeme 

ljude tako bi se pokrila cijela godina. To je novac kojega nam netko daje, jer od svojih novaca 

sumnjam da ćemo moći naći neku rezervu za tako nešto. Što se tiĉe Turistiĉke zajednice, mi ne 

moţemo ulagati u komunalnu djelatnost, znaĉi sve što smo do sada radili to je za uljepšavanje 

nekog vidikovca ili mjesta. Obiĉno nas je sufinancirala Ţupanijska TZ za takve projekte i dobili bi 

toĉno namjenski novac za ureĊenje neĉeg odreĊenog. Puno puta smo kupili sadnice, posadili smo 

cvijeće koje je propalo jer se nije zalijevalo.  Znaĉi treba napraviti jedan konkretan plan, a ne 

trošiti pare bez veze. Mi smo takoĊer kupili dosta koševa za smeće, pa je bio veliki problem gdje 

će se oni postaviti da bude dostupno Komunalcu da ih moţe prazniti. Znaĉi nije rješenje staviti koš 

i da on bude prepun smeća i smeća oko njega.  Ja na ţalost iz svog plana i programa ne mogu 

odvojiti ni za svoju plaću, ali tijekom mjeseci kada nemam posla u uredu, rado ću se kao volonter 

prihvatiti nekog konkretnog posla. 

 

ANITA JANĈIĆ LEŠIĆ: Postoji li i ovu godinu mogućnost kandidirati projekt ureĊenja neĉeg 

konkretnoga u TZ Ţupanije. 

 

IVA FRLAN: Naravno, TZ Ţupanije svake godine financira projekte ureĊenja, znaĉi javnih 

površina, vidikovca, parka itd. Financiraju se postavljanje klupa, sadnice, koš za smeće itd. Ne 

financiraju se radnici koji zalijevaju sadnice npr. ali konkretne stvari mogu. 

 

IVANA IVELJA:  Što su lani financirali? 

 

IVA FRLAN: Lani su financirali zamjenu dotrajalih info tabli, a ove godine prijavili smo ureĊenje 

vidikovca prema Luĉici, dobili smo sredstva i za jedno i drugo. Znaĉi po dogovoru tijekom godine 
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se moţe zajedniĉki donijeti odluka što je prioritet i prijavi se za potporu, jer je to u biti potpora. Za 

2014. godinu nismo još donijeli plan i program rada., a ti su natjeĉaji u veljaĉi i onda se mi 

kandidiramo sa svojim projektom. 

 

MARĈELINO SIMIĆ: Imam jedan prijedlog: meni je Odluka o komunalnom redu nedovršena, 

ako se taknemo privatnih kuća. Imamo problem kod starih kuća krov, vrata, prozori, opasno je za 

ljude, djecu. Mislim da bi trebalo ugraditi u Odluku da se svatko skrbi o svojoj imovini, mora imati 

ureĊeni dvor, vrata, prozore i krov, jer to narušava izgled mjesta. Ţao mi je, ali to je osnovno.  

Jednom sam gledao neke ljude koji su se slikali ispred jedne takve kuće i komentiraju da je ta kuća 

ostala još od rata srušena. Katastrofa! Svi ćemo reći da nema novaca. To je javno ruglo. Ili ćemo 

nešto srediti ili se nećemo s niĉim igrati, to je moje mišljenje. 

 

LUKA LEŠIĆ: Sve stoji u Odluci o komunalnom redu i kazne i prijave i za okućnice i za krovove, 

samo koga prvog i da budemo konstanti u svemu tome. Mi moramo razluĉiti javne površine, 

zelene površine i okućnice koje, po mom sudu, najviše narušavaju izgled sela. Moram reći da sve 

to nešto košta, mi moţemo u Komunalcu zatvoriti financijsku konstrukciju kako moţemo. Ja bih 

predloţio, a što se tiĉe proraĉuna kada se bude donosio, da prema vlasniku poduzeća idem sa 

konkretnom specifikacijom poslova odrţavanja i da napravimo jedan takav zajedniĉki plan sa 

naĉelnikom, zamjenikom i JUO i da osmislimo što se moţe i da vidimo koliko to košta i da bude 

spremno za Vijeće kada bude proraĉun.  

 

IVAN ĈUĈEVIĆ: Ono što je rekla gospoĊa Iva, ako postoje javni radovi, onda se to treba 

iskoristiti na pravi naĉin, a pogotovo što su cijelu godinu i što su za nas besplatni. Što se tiĉe ovih 

javnih površina, 6 mjeseci nešto, pa 6 mjeseci nešto, to je već cijela godina.  

Za javne površine ima raznih prijedloga, pa ako već imamo da nam netko moţe gratis osmisliti 

Pjevor, da li je moguće osmisliti trg ili raskriţje sv. Petra?  

 

LJUBO JURICA: Idemo naselje po naselje, ali sada smo se uhvatili sela. Kao što sam već rekao u 

uvodnom dijelu, treba to tamo urediti. Onaj prostor Pod lipe, dio izmeĊu ograde i ţardinjera i da se 

one stave malo naprijed i  kada doĊe kombi za prodaju robe da robu stave tamo na stolove, a ne 

ona strašila stavljaju po Pjevoru.  

 

IVANA IVELJA: Ma ono bude jednom u pet mjeseci. 

 

LJUBO JURICA: Ja sam mislio da to bude ureĊeno.  

 

IVANA IVELJA: Neće ništa biti za jedan dan, po meni ima puno teţih problema. 

 

LJUBO JURICA: Ali svi se ţale od ljudi iz Studenca, FINE itd.  da smetaju. 

Prostor ispred samoposluge, namjena pod toĉ. 4. -  ljudi govore na Pjevoru ima dosta djece koja se 

igraju  tamo, nema ograde, nema niĉega, ali se na ţalost samo se tamo igraju. Pitaju ljudi mogu li 

se tu staviti 2-3 klupe, jedno stablo, znaĉi da bi bilo nekakvo ureĊenije mjesto.  

 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Radi se o tome da treba što više urediti mjesto i na tom tragu se 

treba uĉiniti sve što se moţe uĉiniti. Malo prije sam rekla da je u Proraĉunu nešto predviĊeno. Ne 

znam što su naĉelnik i zamjenik po tome poduzeli, jesu li krenuli u nešto? 

 

ANITA JANĈIĆ LEŠIĆ: Ako postoje tehniĉke mogućnosti za one koji dolaze kamionima budu 

Pod lipe, to bi daleko bolje izgledalo, nego da su ispred Studenca.  

 

MERI MORAĈA: Kako će onda Studenac doći sa svojim kamionom? 

 

LJUBO JURICA: Postoje ona dva stupića sa katancem pa se stavi. 
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IVANA IVELJA: Neće oni tu biti mjesecima, budu uru vremena i idu. 

 

MERI MORAĈA: Taj isti Studenac ne ţeli zakupiti i plaćati parkirno mjesto, nego stave gajbe dok 

ĉekaju da doĊe kamion.  

 

STJEPAN JURICA: Slaţem se s ovim idejama za ureĊenje mjesta, nešto se mora poduzeti.  Ima 

ona izreka „koliko para, toliko muzike“, u odnosu na to bilo bi lijepo sve urediti, ali na ţalost ne 

moţemo sve urediti. Utvrdimo prioritete i idemo svaku godinu nešto napraviti. Ako je ove godine 

Pjevor, neka bude Pjevor, ako je Dolac, neka bude Dolac, ako je Ubli luka, neka je Ubli luka, 

meĊutim ja bih predloţio da se oformi neka komisija izmeĊu Komunalca, Parka i Naĉelnika, TZ i 

da oni nama doĊu s nekim prijedlogom vezano za to. Imamo ponudu, ĉuo sam da se netko javio, pa 

i njega ukljuĉiti u tu akciju. Vezano za Pjevor, ako se ide na tu soluciju,  s obzirom da sam na 

Pjevoru 24 sata, još bi nam samo falili ti kamioni izmeĊu lipa i to ljeti, samo nam to fali, ništa vam 

drugo neću reći. Nemojte samo prenijeti ruglo na drugu stranu, u još manji prostor. Samo bi to 

rekao. Tu je šou što se tiĉe parkiranja vatrogasaca, taxija, nepravilno parkiranje ostalih i to sve u 

ona dva ljetna mjeseca.  

 

LJUBO JURICA: Imate  li prijedlog? 

 

STJEPAN JURICA: Rekao sam dva prijedloga: onaj koji je struĉan za to on će smisliti i to će 

odluĉiti Naĉelnik, Zamjenik,  Park, TZ i Komunalac. 

 

LJUBO JURICA: Dobro, ako ćemo to prihvatiti, nema poslije ţaljenja.  

 

STJEPAN JURICA: Ne, on će dati prijedlog i doći će nama na Vijeće.  

 

LJUBO JURICA: Nije problem u tome što je Pazar tamo, nego zato što se onda taj prostor ne 

moţe urediti i staviti neke druge stvari, ako je Pazar tamo. 

 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Ja sam uvjerena da sigurno naĉelnik i zamjenik naĉelnika 

razmišljaju o ureĊenju naselja i cijeloga otoka, pa bi njih zamolila da kaţu što oni imaju u planu, 

što oni misle, imaju li ideja koje će se ove ili dogodine provesti.  

 

LEO KATIĆ: Mislim da ovdje nema onoga tko ne bi ţelio da se sve uredi. Moramo prekinuti 

govoriti samo o Pjevoru, jer Pjevor nije Lastovo. Cijeli ţivot nam se vrti po Pjevoru, a kada se 

maknemo malo onda nam je smeće. Normalno je da u malom prostoru treba uskladiti sve. Znaĉi 

imamo mali prostor u kojem trebamo ugraditi sve i parkinge i sve ono što smo do sada govorili. E, 

sada kako u malom prostoru sve smjestiti i zadovoljiti, a da bude lijepo. Imamo samo jedno 

rješenje, a to je da sprovodimo Odluku. Zašto sam ovo rekao? Rekao sam zato što naš najveći 

problem na Lastovu je kako pomiriti navike, dosadašnji naĉin ţivota i ono treće što hoćemo sve 

urediti. Naš najveći je problem da svi kaţemo, ali baš svi, „homo to uĉiniti“, bez toga nemamo 

šanse, zato jer moramo poći mijenjati sebe. Predlaţem da mi donesemo odluku da se taj posao 

poĉne raditi, do sada je bilo kako je bilo, da taj posao najviše odradi komunalni redar u smislu 

onoga što je sve napisano u Odluci i prihvaćam da u narednih mjesec dana što Park, TZ, 

Komunalac donesu plan ureĊenja, a Marĉelino i ja ćemo napraviti kostur tog plana ureĊenja. U 

tom planu ureĊenja, u tom kosturu kojega ćemo pripremiti, sjednemo nas 4-5, moţe i predsjednik i 

zamjenik Vijeća, bolje da nas je više i treba sve ideje saslušati, prvo damo naslov tom kosturu, pa 

onda plan ureĊenja s kojim ćemo doći na Vijeće i koji će prikazati na koji naĉin tako nešto 

moţemo realizirati i da u to idemo. Sigurno je da to mislimo ureĊivati, na kraju krajeva tko je 

zadovoljan sa stanjem koje je? Mislim da nije nitko zadovoljan, ali treba biti svjestan kada je u 

pitanju Pjevor, pa i Ubli, mislim na luku Ubli i sve što je ĉini kao što su ulasci, izlasci, kontejneri 

itd. da u tom planu bude obuhvaćeno sve i mjesto za kontejnere itd. Tako je svagdje po gradovima. 
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I onda to treba poĉeti provoditi i ono što nas ĉeka je da Tonĉi bez razlike o kome se rati, poĉne 

primjenjivati. Bez primjene Odluke koja će pokazati ljudima da se treba drugaĉije ponašati i da se 

u ţivotu mora ureĊeno ponašati, jer bez toga nema ureĊenja prostora. Predsjedniĉe ako prihvaćate 

ovo na osnovu ĉega smo ovo priĉali, da se taj plan primjeni na naĉin kako smo sada razgovarali i 

da Vijeće o tome donese odluku To ne mora biti izmjena ove Odluke, osim nekih zona korištenja, 

ali moţe biti neki operativni plan kako u tom smislu poĉeti nešto ureĊivati i s kojim novcima. 

Nama je Pjevor bitan jer svi dolazimo na Pjevor, a problematiĉan je u prostoru jer na Pjevoru 

moramo puno toga. Moramo naći nešto, jer idealnog rješenja nema. 

 

LJUBO JURICA: Ima jedan problem u vezi istezališta barki.  

 

MERI MORAĈA: Prije nego krenemo dalje, jeste li donijeli neki zakljuĉak vezano za ovu temu. 

 

LJUBO JURICA: Rekli smo da ćemo angaţirati nekog ĉovjeka da sve osmisli. On će doći za koji 

dan i napraviti će to besplatno.  

 

MERI MORAĈA: Naĉelnik je rekao da se poĉne primjenjivati Odluka, da se pripremi plan 

ureĊenja i da treba zaposliti osobe koje će voditi raĉuna o javnim površinama.  

 

LEO KATIĆ: A to će pokazati plan temeljem financijske konstrukcije koliko treba za nešto urediti.  

 

IVANA IVELJA: A tko će pripremiti taj plan ureĊenja? 

 

LEO KATIĆ: Ja i Marĉelino uz TZ, Komunalac, Park,  predsjednika i zamjenika Općinskog 

vijeća.  

 

Nakon obavljenog glasovanja predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen slijedeći 

 

Z a k l j u ĉ a k 

 

1. Predlaţe se predsjedniku Vijeća da kontaktira s arhitektom koji će bez naknade osmisliti 

ureĊenje Pjevora. 

2. Nalaţe se komunalnom redaru da dosljedno primjenjuje odredbe Odluke o komunalnom 

redu i Odluke o davanju javnih površina na privremeno korištenje. 

3. Zaduţuje se općinski naĉelnik da pripremi plan ureĊenja za mjesto Lastovo, a u suradnji sa 

zamjenikom naĉelnika, direktoricom turistiĉkog ureda, direktorom Komunalca i 

ravnateljicom Parka prirode „Lastovsko otoĉje“. 

 

 

LEO KATIĆ:  Samo da nadopunim da smo spominjali Pjevor, Donju bandu, ali imamo i ostala 

mjesta. Govorim zato da nam to bude orijentir za plan. 

 

LJUBO JURICA:  Evo sada ćemo to.  

 

LEO KATIĆ: Da li i za druge lokacije imate konkretnu primjedbu da bi se moglo ugraditi u taj 

plan.  

 

ANITA JANĈIĆ LEŠIĆ: Ja sam maloprije rekla da ne širimo previše, jer se ne moţe odjednom 

sve, ali kao prioritet bi izdvojila Pjevor i Ubli i da se prazne kuće zaduţe za komunalnu naknadu 

(da se upiše zaloţno pravo ako ne plaćaju). 

 

LJUBO JURICA: Imamo slijedeće naselje – Zaklopatica. Pod 2, prostor uz trafostanicu, namjena 

pod toĉkom 1 to je za stavljanje kioska za novine i ima površina uz istezalište, namjena pod 



 7 

toĉkom 9 – to je privremeni smještaj ĉamaca, drugih plovnih objekata i ja bih tu ubacio i trajlere. 

Pazite,  radi se o tome što imate Zaklopaticu sezona od 15.6.-15.9., nautiĉka sezona poĉne 1.05.-

1.10. Ne govorim o apartmanima, ti se ljudi šetaju okolo su, ne govorim da ne treba biti ni jedna 

barka, ali po meni od 01.8. ni jedan trajler ne smije biti na rivi, ni jedna barka, niti jedan ponton 

neće biti na rivi naĉelniĉe. Znaĉi barke se stavljaju uz izvlaĉilište, a barke stoje od izvlaĉilišta sve 

do Maloga vratla.  Znaĉi to treba kaţnjavati, to treba maknuti. Pod izvlaĉilišta idu i sv. Mihovil – 

što treba isto maknuti, Luĉica – dolje je brodograditelj i ima li to svrhu, osim njega. Mislim da se 

barke trebaju izvlaĉiti u Ublima i Zaklopatici, a ne gdje se god moţe i po Pasaduru trajleri stoje 

gdje bilo pod borovima itd. Treba uvesti malo reda i treba odluĉiti od kada do kada barke smiju biti 

vani, sedmicu, dvije, tri koliko treba. Ako ne, onda treba osigurati neki drugi prostor gdje će se 

ostavljati barke u ograĊenom prostoru. Ilija Frlan je zainteresiran za to, ima prostor od 500 m2, 

tamo je neki šuder kojega bi on poravnao, ogradio i napravio suhi vez, znaĉi treba imati psa ĉuvara 

i ogradu.  

 

LEO KATIĆ: Znaĉi moţe se realizirati ta njegova ideja, mora se raspisati natjeĉaj i dati ta površina 

na korištenje.  

 

LJUBO JURICA: Barka smije stajati vani 7 dana u razdoblju od 01.06.-15.09. Moj prijedlog je da 

u ĉl. 5 toĉ. 9 za privremeni smještaj ĉamaca i drugih plovnih objekata, ja bih ubacio tu i „trajlera“, 

ali da se poslije to makne. 

 

IVANA IVELJA: Ali to treba sprovesti. 

 

LEO KATIĆ: Tko će naplaćivati  korištenje trajlera u vrijeme ljetne sezone stranim turistima? 

 

LJUBO JURICA: Oni će dovesti svoj trajler. 

LEO KATIĆ: A gdje će ga staviti u Zaklopatici? 

 

LJUBO JURICA: u Zle polje. 

 

IVANA IVELJA: Mislim da neće. 

 

LEO KATIĆ: Samo sam pitao. 

 

LJUBO JURICA: Ja mislim da taj turist kada doĊe i kada njemu komunalni redar doĊe i naplati 

kaznu . . .  

 

LEO KATIĆ: Po meni bi domaćin trebao biti taj koji će svome gostu reći kada baci svoj gliser u 

more, da taj trajler ne smije ostati tu, nego se mora povesti tamo i tamo, jer se tu ne smije drţati. 

Jel se slaţeš? 

 

LJUBO JURICA: Slaţem. 

 

LEO KATIĆ: Ja govorim o ţivotu i to je neprovedivo. 

 

LJUBO JURICA: Treba biti tabla na engleskom, talijanskom o odlaganju trajlera i neka on sam ide 

pitati gdje ga moţe ostaviti. Neka bude napisano i karta gdje mu je osigurano mjesto za trajler. 

Neka ide i plati. 

 

LEO KATIĆ: Ja se slaţem za ovo od 01.5.-01.10. samo neka ovih 7 dana neka bude 15 dana, jer 

nama to ne smeta, tko će ostrugati i piturati barku u 7 dana. 

 

TONĈI GRGUREVIĆ:  Ima li tamo dovoljno mjesta za sve vrijeme za koje bi oni plaćali? 
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LJUBO JURICA: Tonĉi, nije problem ima li mjesta ili nema, problem je u ureĊenju javne 

površine, mi ne moţemo ništa osmisliti za tu površinu. Znaĉi ne treba samo biti površina kao 

površina, treba je malo urediti, osmisliti nešto. 

 

TONĈI GRGUREVIĆ:  Tamo Lastovci u to vrijeme ne drţe barke, jer ribaju,  tamo su oni 

plastiĉni kaići. 

 

LEO KATIĆ: Da bi proveli tu ideju moramo prvo raspisati natjeĉaj i moliti Boga i da nam se netko 

javi za korištenje prostora u Niţno polje kao preduvjet da moţemo sprovesti tu našu Odluku.  To 

znaĉi da mi moramo stvoriti preduvjet da ja koji doĊem na Lastovo imam gdje odnijeti taj trajler. 

 

LJUBO JURICA: Moj je prijedlog slijedeći, što se tiĉe Zaklopatice nema mjesta . . .  

 

LEO KATIĆ: I Pasadura. 

 

LJUBO JURICA: I Ubli takoĊer, jer po meni od DVD-a do Bazilike ne bi trebale stajati barke, 

trebaju biti s druge strane. Tu se moţe staviti ţica i da tu stoje barke. Nema svatko Baziliku i nije 

lijepo da barke stoje tamo. Ja samo ţelim da to bude uredno i iz segmenta turizma i iz segmenta 

ţivota kroz cijelu godinu. PredviĊena strana je kada ideš u Selo desno. Treba prebaciti lijevo. 

 

TONĈI GRGUREVIĆ: To je prvi preduvjet. Još ovo što je Marĉelino rekao prije poĉetka sjednice 

da bi ovu Komunalnu odluku trebalo uskladiti sa novim Zakonom o komunalnom redu, kazne npr. 

 

MARĈELINO SIMIĆ: Kada se napiše kazna da je kazna naplativa odmah i ako ĉovjek plati u roku 

od 8 dana treba platiti 2/3, tako je 1/3 oproštena. Ako neće platiti moţe se automatski naplatiti 

preko FINA-e i jedino ako se ţali ide sucu za prekršaje.  

 

LJUBO JURICA: Što mislite o prijedlogu da trajleri od Zaklopatice stoje na proširenju ispred 

Komunalca i da tamo privremeno stoje kamioni, bageri i graĊevinski materijal.  

 

TONĈI GRGUREVIĆ: Ono je šumska površina u vlasništvu Drţave Hrvatske. To bi prvo trebalo 

izdvojiti, a onda dati koncesiju za korištenje. 

 

LJUBO JURICA: Nikakva koncesija, nego neka gore stave kao na rivu.  Tko je odgovoran za vaš 

trajler dolje na rivi? 

 

TONĈI GRGUREVIĆ: Osobno ja. 

 

ANITA JANĈIĆ LEŠIĆ: Ja mogu svoj trajler staviti gdje god ja hoću, ali ja sam kriva ako mi ga 

netko ošteti ili otuĊi. Ali ako je komunalni redar rekao ĉovjeku da stavi svoj trajler tu  na odreĊeno 

mjesto, onda je on odgovoran za ĉuvanje tog trajlera ili privatnik koji je uzeo tu koncesiju.  

 

LJUBO JURICA: Onda smo mi po tome odgovorni za barke koje se stavljaju uz Baziliku i u 

Zaklopaticu na donju rivu, jer mu je Odluka rekla staviti barku tu.  Isto tako i za trajler.  

 

TONĈI GRGUREVIĆ: Bolje bi bilo da je ispred Komunalca. . . .  

 

LJUBO JURICA:  toĉno to. 

 

TONĈI GRGUREVIĆ: a za Ubli, ne znam, i za Pasadur. Prije si rekao da bi trebalo imati, kako 

sam razumio, samo dva – tri istezališta. Luĉica je istezalište od pamtivijeka i egzistiralo je uvijek i 

ne bi ga po meni, zatvoriti, jer da ga se trebalo zatvoriti, onda bi to uĉinili tamo 90-tih godina i tada 



 9 

bi se betoniralo. Ali bi se to moglo urediti na drugi naĉin da ti trajleri idu ispred Komunalca iz 

Zaklopatice, a Luĉica ima moţda dva trajlera u sezoni, a mislim da nema ni ta dva.  

 

LJUBO JURICA: Problem je što su oni u sezoni tamo. 

 

TONĈI GRGUREVIĆ: Nema ti trajlera u Luĉici. 

 

LJUBO JURICA: Ali ima kaića. 

 

TONĈI GRGUREVIĆ: U Zaklopatici, nisam se bazirao nigdje drugdje, kaići plastiĉni i gliserĉići 

stoje 330 dana tu na suhom vezu. Meni to zimi ne smeta, ali zašto vlasnik toga ne bi platio 

naknadu za to. Ali 01.05. je rano, jer ima Lastovaca koji tada ureĊuju barke, tako da bi taj datum 

mogao biti od 15.06. do 15.09. 

 

LUKA LEŠIĆ: Gledajući tu borbu protiv barki i ovo što je Tonĉi rekao 01.06.-15.09., ako je 

uredno oko barke i ĉisto stvara nekakav primorski ugoĊaj. Ja predlaţem da promijenimo Odluku i 

da stavimo od 01.06. i tko ostavi iza svoje barke neuredno da mu se naplati kazna. Samo je bit u 

tome da se poĉisti iza sebe i sve je uredu. 

 

LJUBO JURICA: Tu smo struĉnjaci. Ovu toĉku dnevnog reda smo stavili da bismo se našli ovdje i 

da se dogovorimo kao ljudi kako ćemo napraviti da bude reda. Ako ćemo reći poĉistit ćemo, 

napraviti ćemo, to po meni svrhe. Po meni smo se ovdje najviše našli da izvršimo presing na 

naĉelnika, na komunalnog redara, na Komunalca i na sve koji su odgovorni za komunalni red, 

ĉistoću i za sve i da kazne, ako smijemo, podignemo. Nije stvar ne naplatiti kaznu, nego kazniti 2-

3 ĉovjeka da se opamete i da više nikome ne padne na pamet staviti barku, nego što bilo drugo. 

Znaĉi da se to više ne dogaĊa. 

 

IVANA IVELJA: To smo zakljuĉili u prvoj toĉci: da se sprovodi Odluka o komunalnom redu. 

 

TONĈI GRGUREVIĆ: Moramo izmijeniti u Ublima da se promijeni strana iz desne u lijevu, da se 

uskladimo s novim Zakonom o komunalnom redu. Ne moţemo mi donositi nešto ako nismo 

usklaĊeni sa Zakonom. 

 

ANTON ĐIVOJE: Treba uskladiti kazne sa zakonom. 

 

MERI MORAĈA: U vrijeme kada je donesena ova Odluka, Vijeće koje je bilo tada inzistiralo je 

na ovakvim kaznama, bez obzira što su znali da nisu u skladu sa Zakonom.  

 

STJEPAN JURICA: Moţe li komunalni redar moţda dati neke sugestije vezano za ove probleme, 

u ĉemu je problem, kako bi ovo Vijeće moglo izmijeniti neke odluke kako bi se u konaĉnici 

riješilo nešto vezano za ovu problematiku. 

 

LJUBO JURICA: Znaĉi nešto iz ţivota, prakse. 

 

ANTON ĐIVOJE: Ova Odluka je dobra i nešto znaĉajno se ne bi trebalo mijenjati, ali ovdje smo 

već uru, dvije i ništa se konkretno nije promijenilo. Prema tome, što vi odluĉite ja ću provoditi. Što 

se tiĉe Zaklopatice, ja sam prošli put rekao da je bilo prešutno dozvoljeno da se na desnoj strani 

drţe barke, sada hoćemo izbaciti te barke i trajlere, dakle što odluĉite ja ću to raditi. Ja u meni ne 

vidim nikakav problem. Problem su ljudi i odluke koje ćete vi donijeti. Ja ne ţelim ništa posebno 

utjecati jer je po meni ovo uredu. Zakoni se svakodnevno mijenjaju, to vidimo svakodnevno, ako 

se promijeni neka kazna to će se srediti i tu nema problema. Luĉica je sada fantastiĉna u odnosu na 

prošle godine, jer su bile barke pune smeća i to smo riješili. MeĊutim problem je u ljudima, u 

svima nama, i što su mnogi prije rekli nemaju osjećaj da sami uklanjaju svoje smeće. Trebali bi 



 10 

donijeti konkretne prijedloge i rješenja, jer po meni se ovo razvodnjava. Ukratko, u Odluci o 

komunalnom redu konkretno što se tiĉe barki na javnim površinama, tu je sve jasno. S Odlukom o 

javnim površinama se, po meni, podilazi nekim situacijama, jer ova Odluka je sasvim jasna i ona 

govori da je zabranjeno na svim javnim površinama drţanje barki ĉitavo vrijeme, bilo da je zima ili 

ljeto. Ova druga Odluka je kontradiktorna, jer po jednoj Odluci mogu kazniti 1.000,00 kuna a po 

drugoj 300,00 kuna. Zato ja ne mogu ništa reći, ja kaţnjavam, ja ne donosim odluku.  

 

LJUBO JURICA: Ima li prijedloga? 

 

LUKA LEŠIĆ: Ovo što je rekao Tonĉi uskladiti Odluku sa Zakonom. 

 

LJUBO JURICA: Hoćemo li uskladiti kazne ili ćemo ih ostaviti kakve jesu? 

 

LEO KATIĆ: Da li je Zakon rekao kolike su kazne? 

 

MERI MORAĈA: Zakon je utvrdio najvišu kaznu. 

 

IVANA IVELJA: Onda najviši iznos.  

 

LJUBO JURICA: Predlaţem da se utvrdi najviši iznos, ne iz razloga da kaznimo nego da 

zastrašimo ljude i da se dovede u red. 

 

IVAN IVELJA: Ali ako treba kazniti, onda kazniti. 

 

LEO KATIĆ: Ljudi neće  reagirati na to što smo mi donijeli odluku, ali će reagirati kada ga se 

kazni. Prema tome mi jedanput moramo zaboraviti na koga se kazna odnosi, nego trebamo poĉeti 

primjenjivati. Znaĉi, ovo što je govorio komunalni redar, slaţem se da je Odluka dobra, ali se ne 

slaţem da je ne primjenjujemo.  

 

MARĈELINO SIMIĆ: Predlaţem da se u ĉl. 6. toĉ. 4.  briše prostor od DVD-a do Bazilike, 

namjena pod toĉ. 9,  a da se stavi prostor istoĉno od bazena za gorivo, namjena pod toĉ. 1.i 2. 

smještaj brodica, pomorske opreme i trajlera.  

 

LJUBO JURICA: Jer ako je toĉ. 1.i 2. do bazena gdje je sada plin, ako je tamo smještaj 

ugostiteljskih objekata i kioska, onda je to smiješno, jer nije ureĊeno i tko bi tamo to radio. Po 

meni bi toĉku 1. i 2. bi trebalo maknuti, a toĉ. 9 ubaciti.  

 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je sa šest glasova „za“ i jednim glasom 

„suzdrţan“ donesen slijedeći  

 

Z a k l j u ĉ a k 

 

U ĉl. 6 toĉ. 4. Odluke o davanju javnih površina na privremeno korištenje briše se druga alineja, a 

u posljednjoj alineji brišu se brojke 1. i 2. a umjesto njih se upisuje br. 9.  
 

U ĉlanku 5. toĉ. 9. Odluke iza rijeĉi „smještaj“ dodaje se rijeĉ „trajlera,“. 

 

 

LJUBO JURICA:  Ne znam da li se netko slaţe s prijedlogom, ovdje piše „uz istezalište“, to je po 

cijeloj rivi, ja bih to ograniĉio na 20 metara, od prvih tamarisa do kraja rive. 

 

LUKA LEŠIĆ:  Je li to za cijelu godinu? 
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LJUBO JURICA: To je za ono kada je dozvoljeno. 

 

TONĈI GRGUREVIĆ:  To je onda 10 metara od istezališta, lijevo prema zapadu. 

 

LEO KATIĆ: To je u ovom sluĉaju mali prostor. 

 

TONĈI GRGUREVIĆ: Moj je prijedlog da barke mogu biti smještene na prostoru istezališta, od 

istezališta do kuće Ivĉević i ovamo preostali prostor prema ograĊenom dijelu rive, ono zelenilo 

ondje. Znaĉi ovako od kuće Ivĉević do kraja istezališta. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen slijedeći  

 

Z a k l j u ĉ a k 

 

U ĉlanku 6. toĉ. 2. Odluke o davanju javnih površina na privremeno korištenje, u drugoj alineji se 

nakon rijeĉi „istezalište“ dodaje tekst u zagradama „(izmeĊu kuće Ivĉević i ureĊenog dijela rive na 

istoĉnoj strani istezališta)“  

 

 

STJEPAN JURICA: Radi se o istezalištima u Skrivenoj Luci koja su legalna i koja su na 

pomorskom dobru, što sa tim izvlaĉenjima barki. Je li to vremenski ograniĉeno ili nije, što i kako,  

a znamo da ih ima nekoliko. Što je sa koncesijama, je li se to plaća, moţe li se to vidjeti.  

 

LJUBO JURICA: Za Skrivenu Luku imam prijedlog, a vezano je za plaţe. U ĉl. 6. pod toĉ. 3 

naselje Skrivena Luka stavi prostor plaţa i ubaci toĉ. 2 – za postavljanje montaţnih objekata, 

stolova, klupa, stolica za obavljanje ugostiteljskih usluga.   

 

ANITA JANĈIĆ LEŠIĆ: Moţda da se odreĊeni prostor predvidi za davanje u koncesiju za plaţu 

bez definiranja bilo ĉega, jer će se to što spada u plaţu definirati Zakonom. Da ne uletimo u nešto 

za što nismo ovlašteni. 

 

MERI MORAĈA: Općina svake godine mora donijeti odluku o korištenju pomorskog dobra i to se 

unosi tu. Mislim da ovo što ti govoriš ne bi trebalo tu unositi. Ta će odluka doći na Vijeće, pa ćete 

vi u tom kontekstu raspravljati. 

 

LEO KATIĆ: Za mene je to javna površina. Ono što treba utvrditi je granica izmeĊu granice 

pomorskog dobra. Ja mislim da mi, ono što je Ljubo predloţio, moţemo staviti u našu Odluku,  a 

uvjete i naĉin će rješavati lokacijska dozvola koju izdaje Ured za pomorstvo za te nekretnine, mi tu 

ništa ne prejudiciramo i ništa nije protiv Zakona.  

Lukša da li je, po tebi, od zida do mora privatno u Portorusu? 

 

LUKA LEŠIĆ: Nije, to je pomorsko dobro. 

 

LEO KATIĆ: Hoće li netko ući u prostor plaţe ako mu nije omogućeno njeno ureĊenje i njen 

sadrţaj? Neće. 

 

LUKA LEŠIĈ: Zato to sve treba spojiti. 

 

TONĈI GRGUREVIĆ: Idemo tako za sve plaţe. 

 

ANITA JANĈIĆ LEŠIĆ: Sada imamo neke razliĉite stvari. Imamo plaţa koja je u graĊevinskom 

zemljištu, to nije problem. Imamo plaţe u uvalama koje nisu graĊevinsko zemljište i tu se ne smije 
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ništa dirati. Imamo plaţe koje su u turistiĉkom zemljištu. Imamo npr. Portorus koji je u 

graĊevinskom zemljištu, Korita koja su prirodna plaţa i ne smije se ni nasipat ni gradit. Ja govorim 

o Zakonu a ne onome što bismo mi htjeli. Imamo Jurjevu koja je turistiĉka zona, ali ako je u 

turistiĉkoj zoni i plaţa spada u turistiĉku zonu i ako ideš ureĊivati takvu plaţu moraš imati detaljni 

plan, je li tako? Nisu sve plaţe u istom statusu.  

 

MARĈELINO SIMIĆ: Ja bih nešto predloţio. Ako hoćete imati  plaţe, nije bitno tko je ima, bitno 

je da ima koncesionara, ostavimo nekomu da uĉini nešto ako hoće, neće nitko uzeti plaţu ako 

nema interesa. Nama je Lastovcima i turistima u interesu da se uĉini nekoliko plaţa. Svugdje gdje 

je u PP  predviĊena plaţa, omogućimo ljudima da prodaju suncobrane, sladoled bilo što, sokove, 

kavu . . . . Naposljetku uzet će koncesiju, plaćat će nešto i to će mu urediti Ured za pomorstvo 

Dubrovnik, to je pomorsko dobro. To mora biti ureĊena plaţa, mora uĉiniti zahode, to plaţa mora 

imati,  bez toga ne moţe otvoriti plaţu, toĉno piše što treba, mora uĉiniti tuš itd. ako misli imati 

plaţu.  Ja predlaţem da svuda gdje je predviĊena plaţa, ne gdje je prirodna, da se omogući ljudima 

da nešto investiraju, da stvore neku dobit da bi to imali. Nama je u interesu imati plaţu i da je 

slobodna, a ne ograĊena ţicom i da se ljudi imaju gdje kupati.  

 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Bio je natjeĉaj za Mihajla prije godinu dana i mislim da nije 

bilo interesa, je li tako? 

 

MARĈELINO SIMIĆ:  Ja sam za to da se u Mihajla napravi ureĊena plaţa. Ima već 

zainteresiranih, ne moramo se bojati, neka se uloţi i neka netko ostvari dobit.  

 

MERI MORAĈA: Ako ţelimo dati plaţe u koncesiju, a što se ja apsolutno slaţem, onda to 

moramo predvidjeti Planom upravljanja pomorskim dobrom. Moţemo to staviti ovdje u ovu 

Odluku, ali ako to stavimo tu, onda to ne podrazumijeva da će tu biti plaţa, nego to dozvoljava da 

na to mjesto staviš pokretni objekt za ne znam što.  

 

ANITA JANĈIĆ LEŠIĆ: Kada donosimo tu Odluku? 

 

MERI MORAĈA: Negdje kada i Proraĉun. 

 

ANITA JANĈIĆ LEŠIĆ: Moţemo li ranije? 

 

MERI MORAĈA: Predlaţem da to stavimo u Plan upravljanja pomorskim dobrom za 2014. S 

obzirom da se do kraja godine neće ništa dogoditi, moţemo je donijeti zajedno s Proraĉunom za 

sljedeću godinu. 

 

ANITA JANĈIĆ LEŠIĆ: Predsjedniĉe, predlaţem da na slijedeću sjednicu stavimo toĉku: Plan 

upravljanja pomorskim dobrom kojom ćemo regulirati davanje plaţa u koncesiju.  

 

Nakon glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen sljedeći  

 

Z a k l j u ĉ a k 

                                                                                                                 

Za sljedeću sjednicu Općinskog vijeća će se pripremiti Plan upravljanja pomorskim dobrom kojim 

će se predvidjeti davanje plaţa u koncesiju. 

 

LJUBO JURICA: Imamo ĉl. 6 toĉ. 4 naselje Ubli, Trg sv. Petra – ispred zgrade poštanskog ureda 

namjena pod toĉ. 1,2,4 i 8. Toĉ. 1. postavljanje kioska za prodaju novina, toĉ. 2. za postavljanje 

montaţnih objekata, stolova, klupa za ugostiteljske usluge, za parkiranje vozila koja obavljaju 

neposredno jednostavne ugostiteljske usluge, ambulantno prodaja robe, predmeta i posteljine i toĉ. 

8 za svojeruĉnu izradu i prodaju umjetniĉkih slika.  



 13 

Ja  mislim da se mi moramo dogovoriti što je Trg sv. Petra raskrsnica ili petlja, ili je to mjesto gdje 

će biti kafić, ili Pazar ili što će tu biti. Tamo nema mjesta za ništa.  

 

ANITA JANĈIĆ LEŠIĆ: Tamo je tako mali interes za sve to. 

 

LJUBO JURICA: Trenutno je tako.  

 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: U kontekstu izgradnje, adaptacije zgrade za Dom 

umirovljenika, sigurno će se onaj dio ispred nekadašnje Sirene urediti. To je sigurno i 

pretpostavljam da u takvim okolnostima da će tu biti i koja klupica i to se moţe proširiti u cijelom 

projektu na cijeli trg i predlaţem da se razmišlja o toj raskrsnici da se to ponovno promijeni u trg, 

da se sredi onaj pretprostor ispred crkve kao neka zelena površina gdje će se nešto posaditi i gdje 

se neće moći stavljati auta i da se sve to u kontekstu nekadašnje Sirene uredi.  

 

IVANA IVELJA: Samo kada će to biti još ne znamo.  

 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Za sve trebaju sredstva i sve je skupo. Trenutno je to novo 

sreĊeno i recimo pristojno je iako to ne izgleda kao trg, nego raskrsnica. 

 

ANITA JANĈIĆ LEŠIĆ: Ono je naša jedina Drţavna cesta. Drţavna cesta ne moţe završiti na 

trgu, pa onda vozila prelaze preko trga, pa onda poslije opet na Drţavnu cestu. Znaĉi, Drţavna 

cesta mora biti u kontinuitetu i prelazi preko trga. Zakonitosti ceste ne odreĊujemo mi, nego netko 

drugi tko je struĉan kakva cesta mora biti. Da li je nama to lijepo, da li se nama to sviĊa, to je 

pitanje broj dva, ali to je kontinuitet ceste i mislim da mi tu ne smijemo prekinuti Drţavnu cestu i 

reći sada vozi po trgu, pa ćeš opet na Drţavnu cestu. Mi tu ovlast nemamo, a moţemo reći da se 

nama ono ne sviĊa. Mi moţemo razmišljati o onome što nije cesta. 

 

LEO KATIĆ: Znaĉi, predlaţem da se uĊe u dogovor sa Hrvatskim cestama o osmišljavanju  

ureĊenja dijela Trga sv. Petra koji se odnosi na  raskršće prema crkvi sv. Petra. 

 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je sa šest glasova „za“ i jednim glasom 

„suzdrţan“ donesen slijedeći  

 

Z a k l j u ĉ a k 

 

Sa Hrvatskim cestama će se osmisliti ureĊenje dijela Trga sv. Petra koji se odnosi na raskriţje 

ispred crkve sv. Petra u Ublima. 

 

 

LJUBO JURICA: Imamo ĉl. 6 toĉ. 5 naselje Pasadur, parkiralište Zla vlaka namjena pod toĉ. 10. 

za prodaju voća i povrća. To je uredu.  

 

MARĈELINO SIMIĆ: Da li je PP predviĊeno tamo proširenje i da li je to podruĉje pomorskog 

dobra. 

 

LEO KATIĆ: Nije utvrĊena granica. Utvrdit će je lokacijska dozvola kod proširenja luke i 

privezišta. Ne moţe Ured za pomorstvo raspisati natjeĉaj bez lokacijske, a ona utvrĊuje granice 

izmeĊu ceste, javne površine i pomorskog dobra.  

 

LJUBO JURICA: Ĉl. 6 toĉ. 5 naselje Pasadur, prostor oko istezališta na Preţbi, namjena pod toĉ. 

9. Što ćemo napraviti, hoćemo li ostaviti tamo da se barke  mogu izvlaĉiti za vrijeme zime, a ljeti 
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da ih ponesu u Uble i da tamo ostave trajlere ili ćemo ostaviti da se tamo izvlaĉe barke i ostave 

trajleri tamo na rivi, jer tamo i ovako i onako  ne mogu se mimoići dva auta. 

 

IVANA IVELJA: Nemamo mi trajlere, nego gosti i neka ih nose u Ubli. 

 

LEO KATIĆ: Nemojmo sada raditi dva koncepta jer je isto kao i u Zaklopatici. Svrha je da ljeti 

oslobodimo površinu i oni ih moraju nositi, ne mogu biti tu jer smetaju.  

 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Ja bih molila isto tako kako za javne površine i za Odluku o 

komunalnom redu da se provede, a radi se o slijedećem: kako su to operativne stvari koje mora 

rješavati naĉelnik i komunalni redar, psi bez brnjice i povodca, to su opasni psi, borilaĉki psi i ja ne 

ţelim kao roditelj da dijete mora prolaziti pokraj takvog psa. Interesira me da li se naplaćuju sve 

reklamne ploĉe, panoi i sve što se vješa, da li postoji odluka, da li ima kakav ugovor izmeĊu 

ĉovjeka koji ima reklamu i Općine i da li se to plaća.  

Što naĉelnik predviĊa za septiĉke jame za Ubli, mjesto Lastovo . . . . 

 

LJUBO JURICA: Ja bih takoĊer dao jednu zamjerku na reklamne ploĉe, natpise, transparente, 

reklamne poruke, reklamne tende itd. Nema kaznene odredbe za to, ako je stavim, a ne platim, 

nema kaznene odredbe. 

 

MERI MORAĈA: Prešao si na drugu odluku, drţimo se jedne i završimo je. 

 

LJUBO JURICA: Dobro onda preĊimo na slijedeću toĉku dnevnog reda. 

 

 

TOČKA 3. KOMUNALNI RED 

 

LJUBO JURICA: Dobro Annette je već rekla ono prije, a ja bih rekao da dosta toĉki nema kaznene 

odredbe i dodao bih isto da ove reklame i sliĉne stvari naknada je 100,00 kn/m2 – piše u ĉl. 20. i 

da Vijeće moţe osloboditi od plaćanja. Po meni onda nismo svi isti. 

 

MERI MORAĈA: Tadašnje Vijeće je iz nekog razloga tako odluĉilo.  

 

LJUBO JURICA: Po meni ili ćemo svi plaćati ili nećemo plaćati. 

 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Ima logike zato što neka reklama moţe biti za neku dobrobit, 

za cijeli otok koju netko drugi postavlja. 

 

LJUBO JURICA: Sve je za cijeli otok. 

 

MERI MORAĈA: Ima ploĉa na Pasaduru na kojoj je cijeli Pasadur. 

 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Tako je, to je nešto od zajedniĉkog interesa.  

 

MERI MORAĈA: Nikome nije odobreno da ne plaća.  

Znaĉi u ĉl. 6. Odluke o komunalnom redu u prvi stavak dodati rijeĉi „i funkcionalan krov“. 

 

ANITA JANĈIĆ LEŠIĆ: Imamo stare kuće po selu. Svaka ta kuća prijeti da padne i sruši se na 

put. U 99% sluĉajeva tu netko prolazi.  

 

LEO KATIĆ: Moramo napokon stvoriti temelj da to moţemo provoditi. 
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MARĈELINO SIMIĆ: Po meni je najelegantnije zaposlit ćemo kojeg ĉovjeka, dat ćemo ljudima 

posla, pa prodajmo 2-3 parcele, pa za koga ih ĉuvamo? Prodajmo ih i poĉnimo sreĊivati. Krenimo 

u to, sve se da riješiti putem zaloţnog prava na kuću.  

 

MERI MORAĈA: Treba to dobro provjeriti da se poslije ne ispostavi da je Općina nekome 

obnovila kuću i da to kasnije ne moţemo naplatiti ni iskoristiti. 

 

MARĈELINO SIMIĆ: Predlaţem za drugo Vijeće da ti kao pravnica pitaš za mišljenje ako treba 

10 odvjetnika i nama daš rješenja, jer je nemoguće da smo mi toliko bespravna drţava da ne 

moţemo ništa i da nema ništa. 

 

MERI MORAĈA: Ima zaloţno pravo. 

 

MARĈELINO SIMIĆ: Ako imamo novaca što je onda problem? 

 

ANITA JANĈIĆ LEŠIĆ: Nemamo novaca.  

 

MARĈELINO SIMIĆ: Je li ĉekamo da neko dijete pogine danas sutra. Je li to ĉekamo? Onda će 

reći mogli smo, a nismo. Mi bi sve ali nemoj da se nas tiĉe.  Predlaţem ovdje da Meri Moraĉa kao 

pravnica provjeri sve i kaţe kako je, a ja ću isto preko svojih veza to provjeriti pa ćemo vidjeti tko 

je u pravu. Po meni mora postojati neki modalitet.  A ako imamo dvije parcele, prodajmo ih pa 

neka novci stoje tamo za nešto. 

 

LJUBO JURICA: Predlaţem ovako: Što god da je ostavljeno na javnoj površini kao auti, smeće, 

materijal bilo što, da se ĉovjek kazni, da ima rok od 8 dana da makne materijal, nakon 8 dana . . . .  

 

MERI MORAĈA: Ne, odmah mora maknuti materijal, a mora platiti kaznu u roku od 8 dana, 

nakon toga roka opet kazna. 

 

LJUBO JURICA: Znaĉi, nakon 8 dana kazna mu slijedi svaki dan. Predlaţem da se vidi da li se 

ovo moţe sprovesti, ako se ne moţe sprovesti, onda najsliĉniji model ovomu. 

 

Nakon provedenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen sljedeći  

 

Z a k l j u ĉ a k 

 

1. U ĉlanku 6. st. 1. Odluke o komunalnom redu, iza rijeĉi „fasade,“ dodaju se rijeĉi 

„funkcionalne krovove“. 

2. Dopuniti kaznene odredbe kako bi se mogla sankcionirati sva postupanja protivna Odluci o 

komunalnom redu. 

3. Precizirati naplatu kazni za protupravno zauzimanje javne površine na naĉin da ako se 

kazna ne plati u roku od 8 dana, svaki sljedeći dan se naplaćuje nova kazna. Za vrijeme 

protupravnog zauzimanja javne površine, osim kazne plaća se i naknada za korištenje javne 

površine u skladu s Odlukom. 

 

 

TOČKA 4. PROCJENA UGROŽENOSTI OD POŽARA – SUGLASNOST OD MUP-a 

 

LEO KATIĆ: Radi se o Procjeni ugroţenosti od poţara za Općinu Lastovo. Radi se o segmentu 

organiziranja vatrogasne zaštite, znaĉi stvaramo preduvjete. U ovoj Procjeni se govori o 

profesionalizaciji vatrogasne zaštite i ona je bitna zato što je to temelj daljnjih aktivnosti. Ravnatelj 

Drţavne uprave za zaštitu i spašavanje  je sazvao sastanak po pitanju ove organizacije da bi mi 

operacionalizirali ovu Procjenu gdje mi planiramo da je to jedno od rješenja uz DVD koji ostaje 
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kao dobrovoljno, dragovoljno organiziranje zaštite od poţara je utvrĊena i profesionalizacija da bi 

ona bila operacionalizirana, Ministar mora biti sa tim suglasan i Drţavna uprava za zaštitu i 

spašavanja i to zato što Vlada RH svake godine za proraĉunsku godinu donosi odluku o 

sufinanciranju, ali tada profesionalnih postrojbi. Mi kao Općina Lastovo koja nema sredstava i 

koja ima problem za tu organizaciju nama je samo jedan cilj: da mi uĊemo u tu Odluku Vlade o 

sufinanciranju vatrogasne zaštite, jer bi to znaĉilo da bi u tom sluĉaju temeljem ove Procjene i 

onoga što nas ĉeka naknadno, a to je Odluka o osnivanju javne vatrogasne postrojbe, naša 

postrojba ušla u sustav financiranja, gdje bi mi riješili najveći dio problema, te kvalitetnije 

organizirali vatrogasnu postrojbu sa profesionalcima i to na temelju ĉinjenice da Drţavna uprava 

za zaštitu i spašavanje troši oko 400.000,00 kn sredstava za tri mjeseca protupoţarne sezone, a mi 

smatramo ili ja smatram, da sa tim novcima moţemo organizirati kvalitetniju cjelogodišnju 

vatrogasnu zaštitu, normalno uz povećanje tih sredstava. Mi imamo sve potrebne uvjete za to, od 

toga da smo dislocirani od kopna itd. Teško će biti ostvariti tu odluku, ali isto tako smo riješeni da 

idemo do kraja, zato što bi riješili cjelogodišnje financiranje, tada bi nas ĉekalo ono što smo 

izgubili vrijeme, a izgubili smo vrijeme zato što smo školovali naše mlade ljude  za tu postrojbu. U 

ovoj postrojbi se ne moţe raditi bez škole, znaĉi uvjet je da ljudi imaju tu školu. Ima nekoliko ljudi 

koji se nisu zaposlili u smislu da su našli svoja radna mjesta, ali bi to stvorilo temelje da Općina 

Lastovo  kvalitetnije organizira tu protupoţarnu zaštitu koja je naša obveza. Moram reći da smo mi 

ovdje upućeni jedni na druge. To je podloga da bi ušli u daljnju raspravu. I dan danas je negativan 

stav prema osnivanju novih vatrogasnih postrojbi, ali ja mislim da trebamo pokušati i uĉiniti sve da 

to ostvarimo. Stvar je jasna, uz DVD imamo profesionalizaciju, temelj za, ako mi proĊemo na tom 

sastanku, mi na Vijeću donosimo odluku o ustroju javne vatrogasne postrojbe i pripremili smo sve 

dokumente za taj ustroj i na taj bi naĉin onda ostvarili i druge naše ideje, a to je dislokacija iz Ubli, 

a to je jedna ideja smještaja te postrojbe u dijelu poduzeća Komunalac, ali o tome kada bude.  

Predlaţem da idemo ponovno u to i da kvalitetnije riješimo vatrogasnu zaštitu. Ti bi djelatnici 

radili i druge javne radove. Zato predlaţem da danas donesemo tu Procjenu ugroţenosti od poţara, 

a to su preduvjeti za daljnje aktivnosti po profesionalizaciji, bit će teško, ali ja ne vidim drugu 

alternativu, moram biti iskren i reći, a pogotovo što Drţava troši novce svakako. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen slijedeći 

 

Z a k l j u ĉ a k 

 

Donosi se Procjena ugroţenosti od poţara koja je dobila potrebne prethodne suglasnosti. 

 

 

TOČKA 5. VIJEĆNIČKA PITANJA 

 

TONĈI GRGUREVIĆ:  Naĉelniĉe jeste li za to da se od ferala gdje je zadnja Frlanova parcela da 

se moţe autom doći dolje, jer u tom sluĉaju bi ja mogao ispumpati svoju septiĉku jamu sa 

cisternom koju imamo na raspolaganju. 

 

LEO KATIĆ: Ja nemam ništa protiv, trebamo ucrtati grafiĉki prikaz lokacije za taj zahvat znaĉi iza 

zadnje kuće Frlan Jerka prometnicu koja bi se spustila na rivu. Sada je samo pitanje hoće li to biti 

kao ureĊenje obalnog pojasa, znaĉi pod ureĊenje, ili ono što je financijski teţe po meni prošlo je 

vrijeme Proraĉuna za otoke, znaĉi mora se poći na neku drugu varijantu  rješenja obalnog pojasa. 

Jedino rješenje da se legaliziramo da u grafiĉkom prikazu u Ciljanim izmjenama i dopunama da je 

ucrtamo da bi je mogli napraviti.  

 

TONĈI GRGUREVIĆ: Hvala. 

 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Gdje je stalo sufinanciranje informatike u Školi. 
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LEO KATIĆ:  Nismo uĉinili još Rebalans, jer mislimo da ćemo novce dobiti na drugi naĉin iz 

Proraĉuna RH i onda bi riješili ne samo informatiku, nego i sve drugo što je potrebno. Onog 

trenutka kada dobijemo papir, mi ćemo raditi Rebalans da bi mogli do kraja godine riješiti 2013. 

godinu, ali i temelj za 2014. godinu. 

 

IVAN ĈUĈEVIĆ: Jedna gospoĊa iz Zaklopatice me uvjerava da je Komunalac jedina firma koja 

radi na Lastovu, da redovno odvoze smeće, to je lijepo za ĉuti. Direktor je tu, ja moram reći da se 

kontejner na Gornjoj Luci se prazni jednom mjeseĉno, ne znam zašto ne svaki dan. Što napraviti? 

 

LEO KATIĆ: Prije smo govorili o onoj Odluci, tu moramo utvrditi mjesto i naĉin kako ćemo 

riješiti problem ne samo lokacije, nego svega. Naš su problem brojke koje nam ne idu u prilog, za 

nas malo košta puno. Prije sam predloţio i vi ste prihvatili ljude koji će pripremiti onaj plan 

ureĊenja jer je to sastavni dio kako i ovo riješiti.  

 

IVANA IVELJA: Na Pasaduru npr. zašto hotel ima kontejner gdje i mi svi ostali stanovnici. 

 

MARĈELINO SIMIĆ: Karlović je podnio zahtjev za otkup zemljišta iza kuće u Zaklopatici, pa 

kaţe da se RH uknjiţila na to. Da li to rješavamo? 

 

LEO KATIĆ: Znaĉi RH se knjiţila na imovinu bivših Narodnih odbora, to je ono što je bila opće 

narodna imovina, knjiţila se RH, Uredbom se traţilo da se sve vrati u prvobitno stanje, nadam se 

da će ta Uredba saţiviti i da ćemo na taj naĉin osloboditi prostor da bi mogli ljudi kupiti zemlju 

koju traţe. U svakom sluĉaju odgovor za Karlovića i druge je cilj da se to vrati Općini Lastovo, ali 

u svakom sluĉaju više nema prodaje putem pogodbe nego putem natjeĉaja.  

 

MERI MORAĈA: Mora biti natjeĉaj, sve drugo je protuzakonito.  

 

TONĈI GRGUREVIĆ: Moj je prijedlog da jedno od onih troje mladih koje smo zaposlili na 

struĉno osposobljavanje uputi na educiranje o predpristupnim fondovima EU ili u Dubrovnik ili u 

Split.  Mislim da je to dobro jer bi iz prve ruke dobili potrebna znanja. 

 

MARĈELINO SIMIĆ: S obzirom da ih ja vodim, oni su već bili na nekoliko savjetovanja i škola, 

ovdje je bilo na Lastovu prezentacija gĊe Ninĉević, a jedan će poći 14 dana kod nje gdje će se 

raditi prvi projekti za Lastovo. Ona će im biti mentor i tada će poĉeti raditi nešto u praksi. Po meni 

je problem, a to naĉelnik mora riješiti, što svi ti projekti se baziraju da nam netko da 80% 

nepovratno, 20% financira Općina. Mi smo došli u tu situaciju da mi ne moţemo platiti ni 20%. Tu 

moramo zajedniĉki naći naĉin da naĊemo tih 20%, ako ne . . . . 

 

TONĈI GRGUREVIĆ: Ja ću reći da za kolektor za Zaklopaticu ne vjerujem da stanovnici 

Zaklopatice ne bi izdvojili tih 20%. 

 

MARĈELINO SIMIĆ: Slaţem se. 

 

TONĈI GRGUREVIĆ: Eto moţe se. Nisam znao da se radi na tome. 

 

MARĈELINO SIMIĆ: Sada je vrijeme objave natjeĉaja, sada je komunalna infrastruktura, već 

dvoje rade, pogledajte malo, izgubite vrijeme s njima, pa moţda netko ima neku ideju. Treba 

vidjeti što je u Zakonu, moţe li se.  

Ţao mi je što nije bilo više ljudi kada je gĊa. Ninĉević bila tu, a svi bi nešto ulagali. 

 

LJUBO JURICA:  Radno vrijeme u Općini? 
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LEO KATIĆ: Radno vrijeme je od 7-15 sati. To je prvo pitanje. Ljudi ne dolaze u 7 sati, dolaze 

kasnije, to su ljudi koji rade svoj posao, govorim o lokalcima, i kada nije radno vrijeme. Znaĉi mi 

imamo samo jedno rješenje da ljudi dolaze u 7 sati i odlaze u 15 sati, i moram reći  da ti koji tako 

rade ne koriste svoju pauzu, znaĉi ne idu na marendu. Znaĉi imamo samo jedno rješenje da poĉnu 

dolaziti u 7 sati i odlaze u 15 sati, da koriste pauzu kada koriste i da se ne prozivaju na radno 

vrijeme. Prema tome vrlo jednostavno. Imamo probleme koje se odnose na lokalnu samoupravu - 

ţupanijsku, ljudi koji rade u zgradi, a nije Općina.  

 

LJUBO JURICA: Je li vi odreĊujete radno vrijeme ljudima koji su zaposleni u Općini ili i drugima 

u zgradi? 

 

MERI MORAĈA: Samo Općini. 

 

LEO KATIĆ: Ja ne odreĊujem radno vrijeme nikome, to je po Zakonu.  Pitanje je samo kako će se 

to provoditi. Mi funkcioniramo temeljem navika, Anita na svom poslu, ja na svom, svatko na 

svom. Moramo se samo dogovoriti. Mi da nareĊujemo drugim sluţbama to nam nije posao. Mi 

moţemo predlagati, inicirati kod predstojnika, ali mi nismo ti koji ćemo to odrediti. 

 

LJUBO JURICA: Stvar je u tome da ako se mi ne ponašamo kako treba, da nemamo što komu 

„soliti pamet“.  

 

LEO KATIĆ: Npr. Ivo moţda ne radi svoje radno vrijeme, ali ako mu se kaţe da ide nešto 

napraviti, on ide napraviti i van radnog vremena. Ja ne branim zaposlenike, ja govorim samo o 

ĉinjenicama. 

 

LJUBO JURICA: Ja samo kaţem da mi moramo biti primjer drugima.  

 

MERI MORAĈA: Ja mislim da nije problem u lokalnoj samoupravi, nas 4-5 ovdje, nego je više 

problem u drugim sluţbama, jer ljudi govore „ovi iz općine“ i kad su oni na marendi uru vremena 

svatko je njih vidio na marendi. 

 

MARĈELINO SIMIĆ: Mi bi sve mijenjali, ali sebe ne bi. Neki dan sam trebao ovjeriti jedan 

ugovor, dvije ure sam ĉekao, poludio sam i zvao sam Balda Pušića. Odgovor je bio da se nikada 

nitko nije bunio na Lastovu, oni imaju radno vrijeme. Nećemo se zamjeriti njima, nećemo se 

zamjeriti doktorici, nećemo se zamjeriti meni. Ljudi moji što mi imamo priĉati o drugima, ja sam 

privatnik, meni da konobar zakasni jedan put, drugi put, treći put ide doma. Mi se svuda tako 

ponašamo i Škola itd. 

 

 

 

Dovršeno u 13 sati. 

 

Prema tonskom zapisu                                                                                 PREDSJEDNIK 

zapisnik napisala 

 

Gordana Šutić                                                                                                  Ljubo Jurica 

 

 

 

 

 

 

 


